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PROTOKÓŁ nr IV/2015  
 

z Sesji Rady Gminy Osiek 
 

odbytego w dniu 10 lutego 2015 r. 
 

Miejsce obrad – Gminna Sala Obrad w Osieku godz. 1700 

 
W posiedzeniu udział wzięło 13 radnych, nieobecni Teresa Owczarek i Andrzej Firyn. 
 
Ad. 1 Otwarcia sesji dokonał Wiceprzewodniczący Artur Skalski. 

 
Ad. 1a) Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 

 
Ad. 1b) Nikt nie wniósł uwag do porządku obrad. Przeprowadzono głosowanie w sprawie 
przyjęcia powyŜszego porządku obrad. Oddano głosów: 
 
Za przyjęciem porządku obrad:  - 13 radnych. 
Przeciw:  -   0 radnych. 
Wstrzymał się:  -   0 radnych. 
 
Proponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 1c) Wiceprzewodniczący zapytał czy są uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. Uwag 
nikt nie wniósł. Wiceprzewodniczący zarządził głosowanie: 
 
Za przyjęciem protokołu głosowało:  - 13 radnych 
Przeciw:              -   0 radnych. 
Wstrzymał się:              -   0 radnych. 
 
Protokół z poprzedniej sesji nr III z 29 grudnia 2014 r. został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 2) Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Osiek. 
Wiceprzewodniczący powiedział, Ŝe wszystkie projekty uchwał, prócz jednej, zostały 
omówione na posiedzeniu połączonych komisji. Poprosił Pana Jarosława Grabana                           
o wyraŜenie stanowiska połączonych komisji dla tej i kolejnych projektów uchwał. 
Pan Jarosław Graban przedstawia Ŝe komisje wnoszą o przyjęcie proponowanej uchwały                
w całości.  
Nikt nie wniósł uwag. Wiceprzewodniczący zarządził głosowanie nad proponowaną uchwałą. 
Oddano głosów: 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 12 radnych. 
Przeciw:              -   0 radnych. 
Wstrzymał się:              -   1 radny. 
 
Uchwała nr IV/13/2015 została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 3) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia „Regulaminu dostarczania wody 
i odprowadzania ścieków na terenie gminy Osiek”. 
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Wiceprzewodniczący powiedział, Ŝe ten projekt nie był omawiany na posiedzeniu komisji 
i poprosił o zgłaszanie uwag i zapytań. 
Pani Teresa Eggert nadmieniła, Ŝe regulamin ten dotyczy istniejącego wodociągu 
i kanalizacji. Zapytała, co w sprawie zapewnienia dostępu do wody na terenie Gminy Osiek  
w przypadku jej niedoboru. Odpowiedzi udzielił pan Romuald Popławski oraz Wójt Janusz 
Kaczyński – regulamin dotyczy obszarów objętych istniejącą infrastrukturą oraz 
nowobudowaną. W przypadku braku dostępu do wody, gmina zobowiązana jest ją dostarczać. 
Artur Skalski zapytał odnośnie paragrafu 21 ustęp 4 – czy naleŜność znacznie odbiegająca od 
średnich dotychczasowych odczytów będzie egzekwowana. Odpowiedzi udzielił Wójt Janusz 
Kaczyński – takie przypadki będą weryfikowane juŜ w trakcie odczytu, szczególnie przy 
znacznych wahaniach. Romuald Popławski dodał, iŜ w przypadku awarii licznika odczyt 
bazuje na średnio rocznym zuŜyciu.  
 
Więcej uwag nie wniesiono. Wiceprzewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
proponowanej uchwały. Oddano głosów: 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 13 radnych. 
Przeciw:              -   0 radnych. 
Wstrzymał się:              -   0 radnych. 
 
Uchwała nr IV/14/2015 została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 4) Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienia Wójta 
Gminy Osiek z Zarządem Powiatu Starogardzkiego w sprawie wspólnej realizacji 
„Powiatowego programu profilaktyki wad postawy u dzieci”.  
Opinię połączonych komisji przedstawił Pan Jarosław Graban - komisje wnoszą o przyjęcie 
proponowanej uchwały w całości. 
Nikt nie wniósł uwag. Wiceprzewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
proponowanej uchwały. Oddano głosów: 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 13 radnych. 
Przeciw:              -   0 radnych. 
Wstrzymał się:              -   0 radnych. 
 
Uchwała nr IV/15/2015 została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 5) Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienia Wójta 
Gminy Osiek z  Zarządem Powiatu Starogardzkiego w sprawie wspólnej realizacji 
„Powiatowego Programu Profilaktyki ZakaŜeń Wirusem Brodawczaka Ludzkiego HPV                    
na lata 2012 – 2017”.  
Opinię połączonych komisji przedstawił Pan Jarosław Graban - komisje wnoszą o przyjęcie 
proponowanej uchwały w całości. 
Nikt nie wniósł uwag. Wiceprzewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
proponowanej uchwały.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 13 radnych. 
Przeciw:              -   0 radnych. 
Wstrzymał się:              -   0 radnych. 
 
Uchwała nr IV/16/2015 została przyjęta jednogłośnie. 
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Ad. 6) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Starogardzkiego. 
Opinię połączonych komisji przedstawił Pan Jarosław Graban - komisje wnoszą o przyjęcie 
proponowanej uchwały w całości. 
 Nikt nie wniósł uwag. Wiceprzewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
proponowanej uchwały.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 13 radnych. 
Przeciw:              -   0 radnych. 
Wstrzymał się:              -   0 radnych. 
 
Uchwała nr IV/17/2015 została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 7) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki za uŜywanie własnego pojazdu dla celów 
słuŜbowych przez radnych Rady Gminy Osiek.  
Opinię połączonych komisji przedstawił Pan Jarosław Graban - komisje wnoszą o przyjęcie 
proponowanej uchwały. 
 Pani Teresa Eggert wniosła prośbę, by krótko przedstawić tą i następne dwie uchwały. 
Skarbnik Andrzej Krzywiński przedstawił potrzebę podjęcia niniejszej uchwały, gdyŜ do tej 
pory takiej regulacji nie było. Stawki w niej zawarte wynikają wprost z rozporządzenia 
Ministra Spraw Wewnętrznych. 
Wiceprzewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia proponowanej uchwały. 
Oddano głosów: 
 
Za przyjęciem uchwały:  - 13 radnych 
Przeciw:          -   0 radnych 
Wstrzymał się:  -   0 radnych. 
 
Uchwała nr IV/18/2015 została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 8) Podjęcie uchwały w sprawie upowaŜnienia wiceprzewodniczącego do wykonywania 
wobec przewodniczącego Rady Gminy Osiek czynności w zakresie podróŜy słuŜbowych. 
Opinię połączonych komisji przedstawił Pan Jarosław Graban - komisje wnoszą o przyjęcie 
proponowanej uchwały.  
Skarbnik Andrzej Krzywiński wyjaśnił, Ŝe upowaŜnienie to dotyczy wystawiania delegacji. 
Pan Artur Skalski dodał, Ŝe dla pozostałych radnych delegacje wystawia Przewodniczący. 
Wiceprzewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia proponowanej uchwały. 
Oddano głosów: 
 
Za przyjęciem uchwały:  - 13 radnych 
Przeciw:  -   0 radnych 
Wstrzymał się:  -   0 radnych. 
 
Uchwała nr IV/19/2015 została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 9) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu potrzeb w zakresie wykonywania prac 
społecznie uŜytecznych na rok 2015. 
PowyŜszą uchwałę przedstawiła Pani Joanna Chabowska. Plan potrzeb w zakresie 
wykonywania prac społecznie uŜytecznych został przedstawiony na posiedzeniu Komisji            
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w dniu 2 lutego 2015 r. Na dzień dzisiejszy wniosek o zorganizowanie prac społecznie 
uŜytecznych został zaaprobowany przez Powiatowy Urząd Pracy. Czekamy na weryfikację 
osób bezrobotnych z II profilem. W przeciągu kilku dni rozpocznie się realizacja planu                
w zakresie wykonywania prac społecznie uŜytecznych na terenie Gminy Osiekw 2015 roku. 
Nikt nie wniósł uwag. Wiceprzewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
proponowanej uchwały. Oddano głosów: 
 
Za przyjęciem uchwały:  - 13 radnych 
Przeciw:  -   0 radnych 
Wstrzymał się:  -   0 radnych. 
 
Uchwała nr IV/20/2015 została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 10) Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 
Na początku swojego wystąpienia, Wójt Janusz Kaczyński omówił uchwalone na obecnej 
sesji uchwały: 
 
- Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. Zaznaczył Ŝe taką 
uchwałę Gmina powinna posiadać. Poprzednie studium z roku 2003 jest nieaktualne a  nowe 
ma być wykonane. Plan zagospodarowania bazuje na studium. Będzie moŜna zgłaszać uwagi 
na etapie jego wykonywania, do czego zaproszeni będą wszyscy mieszkańcy. 
 
- Regulamin dostarczania wody dotyczy miejscowości, które posiadają juŜ sieć wodociągową. 
Sprawa braku wody w studniach została juŜ poruszona. Obecnie są prowadzone rozmowy           
w sprawie włączenia dwóch miejscowości – Karszanka i Głuchego do sieci wodociągowej 
miasta Skórcz. Wodociąg ten moŜe świadczyć usługi do 10 km, jednak moŜliwość                    
tą zweryfikuje audyt. Dla miejscowości Wycinki audyt nie jest konieczny – gotowy jest 
projekt włączenia do sieci Osiek. 
 
- Kolejne dwie uchwały dotyczą dzieci. Wady postawy będą niwelowane przez skierowania 
na zajęcia korekcyjne. Profilaktyka zakaŜenia wirusem brodawczaka ludzkiego HPV dotyczy 
głównie dziewczynek w wieku 12 lat – program skierowany jest na szczepienia 
profilaktyczne wykonywane za zgodą rodziców. 
 
- Pomoc finansowa dla Powiatu Starogardzkiego dotyczy dofinansowania remontu drogi 
Osiek – Wierzbiny – koszt dla gminy ok. 30.000 zł. 
 
- Uchwała w sprawie ustalenia stawki za uŜywanie własnego pojazdu dla celów słuŜbowych 
przez radnych Rady Gminy Osiek – zakłada się, Ŝe radni dojeŜdŜający na szkolenia będą 
korzystali z prywatnych samochodów, szczególnie na dalekich trasach. 
 
- Plan potrzeb w sprawie prac społecznie uŜytecznych – został omówiony przez Panią Joannę 
- koszt zatrudnienia 106.920,00 zł to kwota sumaryczna – pokrywana przez gminę w 40%. 
Osoby rekomendowane do pracy były konsultowane takŜe z Sołtysami. Osoby wyznaczone 
do wykonywania prac mają dobrą opinię i nie powinny nastręczać problemów. 
 
Na stanowisku Radcy Prawnego Wójt powitał Panią Małgorzatę Fillbrand. 
 
Następnie Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej: 
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- Sprawa scedowania obsługi drogi - odśnieŜania drogi powiatowej – ul. Partyzantów 
Kociewskich na rzecz gminy. Do rozpatrzenia przez Wójta i Radę Gminy. 
 
- Spotkanie i kilka ofert w sprawie strategii rozwoju Gminy Osiek – obecna strategia traci 
waŜność a pojawia się moŜliwość pozyskania funduszy unijnych na kolejne lata. W kolejnych 
tygodniach będzie ogłoszenie o moŜliwości złoŜenia ofert na wykonanie takiej strategii, 
przewiduje się potrzebę stworzenia zespołu pracującego przy opracowaniu takiej strategii. 
 
- 20 stycznia odbyło się spotkanie z Panią Wójt Smętowa Granicznego Anitą Galant 
w sprawie wodociągu w Lisówku. Porozumienie zawarte zostało w roku 1999 a nadal                  
są chętni do włączenia się do sieci, pomimo wykorzystania limitu 30 przyłączy. Jest potrzeba 
zawarcia nowej umowy, która nie moŜe pogorszyć warunków odbioru wody w Lisówku. 
Oczekiwane są deklaracje w sprawach finansowych niniejszej sprawy w formie pisemnej. 
 
- Tego samego dnia odbyło się spotkanie z szefową zarządu dróg wojewódzkich rejon 
Starogard Gdański Panią Iwoną Gir w sprawie chodnika w miejscowości Głuche. Jeden                   
z mieszkańców wsi napisał pismo, które rozesłał do wielu instytucji. Jego efektem było 
spotkanie dotyczące omówienia moŜliwości wykonania chodnika w Głuchem. Rezultatem 
rozmów jest konkluzja, Ŝe warunkiem rozpoczęcia prac jest wznowienie granic 
nieruchomości przylegających do drogi wojewódzkiej. W niektórych miejscach jest wąsko                     
i moŜliwość budowy chodnika jest utrudniona lub prawie niemoŜliwa. JeŜeli nie będzie 
miejsca na utworzenie chodnika, to na mocy „specustawy” moŜliwe będzie przeprowadzenie 
wywłaszczenia z zapewnieniem odpowiednich cen wykupu dla obecnych właścicieli.  
Na zasadzie ugody/porozumienia sprawy potoczyłyby się szybko, na mocy „specustawy” – 
przymusowo i dłuŜej. Nie podjęto Ŝadnych dodatkowych rozmów przed określeniem stanu 
posiadanych przez Zarząd Dróg Wojewódzkich gruntów a do rozmów wrócimy pod koniec 
kwietnia. 
 
- TakŜe 20 stycznia odbyło się spotkanie z kołem Polskiego Związku Emerytów, Rencistów               
i Inwalidów w Osieku, sympatycznie i z humorem. 
 
- Następnego dnia odbyło się spotkanie z Panem Wiesławem Owsiakiem na temat moŜliwości 
wejścia firmy przewozowej na teren gminy Osiek, szczególnie w  weekendy i w godzinach  
popołudniowych od poniedziałku do piątku. Na nadchodzących zebraniach sołeckich będzie 
przeprowadzona ankieta odnośnie stwierdzenia zapotrzebowania na takie dodatkowe kursy.  
Proponowane są dwie miejscowości docelowe – Osiek i Kasparus. Okres próby powinien być 
nie krótszy niŜ kilka miesięcy. Godziny odjazdów i przyjazdów ma określić ankieta, godziny 
nie mogą kolidować z kursami autobusów PKS a ma być ich uzupełnieniem.  
 
- Zakończyły się juŜ zebrania w pięciu jednostkach OSP. 
 
- 28 stycznia obył się Konwent prezydenta, burmistrzów i wójtów powiatu starogardzkiego.  
Kluczowym punktem była współpraca gmin ze słuŜbami weterynaryjnymi w zakresie zdarzeń 
komunikacyjnych z udziałem zwierząt. W naszej gminie osobami nadzorującymi są Panowie 
Romuald Popławski i Dariusz Kwiczor. Nie ma zgody co do nadzoru nad drogami 
powiatowymi i wojewódzkimi. 
 
- Dzisiaj odbyło się zgromadzenie Związku Gmin Wierzyca. Odbyły się wybory nowych 
władz Zgromadzenia i Zarządu. Przewodniczącym Zgromadzenia został Wójt Gminy 
Kościerzyna Grzegorz Piechowski a wiceprzewodniczącym - ja. Przewodniczącym Zarządu 
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Związku pozostał Wojciech Pomin, członkami Zarządu zostali: Wójt Gminy Bobowo 
Sylwester Patrzykąt i Wójt Gminy Stara Kiszewa Marian Pick. 
Myślę, Ŝe moje stanowisko przysłuŜy się naszym mieszkańcom, ze względu na większy 
wgląd na funkcjonowanie Związku. Głównym celem będzie obniŜenie opłat za wywóz 
śmieci. Obecne kłopoty to domki letniskowe, przedsiębiorcy i egzekucja naleŜności. 
Większość naleŜności nie przekracza kosztów egzekucji, ale sumaryczna kwota zaległości 
przekracza sumę 300.000 zł. A koszta te obarczają nas wszystkich. 
 
Pani Teresa Eggert – naleŜy tylko pogratulować, mamy swojego człowieka. 
 
Ad. 11) Wolne wnioski 
 
Roman Kłos – Skąd będą kursowały autobusy firmy Owsiak do Osieka ? 
 
Wójt Janusz Kaczyński – z obecnej bazy, ze Skórcza. Osiek będzie przyczółkiem dla 
wprowadzenia nowych kursów. Weekendowe kursy do Skórcza przydałyby się osobom 
chcącym dokonać zakupów na targowisku – wyjazd ok. godz. 9:00, powrót ok. 12:00. 
 
Pan Roman Kłos kontynuował – przydałby się kurs do Smętowa – komunikacja z koleją.  
 
Wójt Janusz Kaczyński – zobaczymy co wykaŜe ankieta.  
 
Leon Brzoska – czy w Suchobrzeźnicy zakończyły się pomiary geodezyjne drogi, chodzi             
o płot w obrębie drogi.  
 
Odpowiedzi udzieliła Sekretarz Irena Patan – do urzędu nie wpłynął jeszcze operat 
powykonawczy. Właściciel posesji zobowiązał się do usunięcia płotu i drzew, jeŜeli okaŜe 
się, Ŝe znajdują się na gruncie gminy. Jednak jeszcze nie jest złoŜony operat odnośnie 
wznowienia granic działek.  
 
Wójt Janusz Kaczyński – wniosek zostanie wyjaśniony jak najszybciej. 
 
Roman Kłos – w sprawie widoczności zakrętu przed miejscowością Głuche. 
 
Wójt Janusz Kaczyński – problem dotyczy stawu i drzew oraz panującego tam 
mikroklimatu. Sprawa drzew w pasie drogowym będzie zgłoszona do rejonu Zarządu Dróg 
Wojewódzkich w Starogardzie Gdańskim. 
 
Wojciech Cherek – korekta oświetlenia na skrzyŜowaniu ulic Słonecznej i Na Borek. 
 
Ryszard Nadolny – ten sam problem występuje na skrzyŜowaniu ul. Kwiatowej                     
i Poprzecznej, ewentualnie montaŜ dodatkowej lampy.  
 
Artur Skalski  - dodał pytanie odnośnie umowy na konserwację oświetlenia. 
 
Wójt Janusz Kaczyński – konserwacja jest rzeczywiście duŜym obciąŜeniem finansowym 
dla gminy, ale w obecnym stanie prawnym nie ma moŜliwości dokonania Ŝadnych zmian.            
W kwestii korekty oświetlenia sprawdzimy czy jest moŜliwa taka korekta, natomiast do 
montaŜu dodatkowych lamp trzeba podejść ostroŜnie, bo moŜe pojawić się szereg nowych 
wniosków a budŜet gminy jest ograniczony.  
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Roman Kłos – w sprawie śliskich schodów przy sali gimnastycznej.  
 
Wójt Janusz Kaczyński – wniosek został zapisany do realizacji. 
 
Jarosław Graban – ile będzie kosztował audyt podłączenia Głuchego.  
 
Wójt Janusz Kaczyński – będzie realizowany nieodpłatnie. JednakŜe dokumentacja 
projektowa będzie kosztowała. 
 
Artur Skalski  – proszę o zajęcie stanowiska odnośnie wniosków pokontrolnych RIO.  
 
Wójt Janusz Kaczyński – posiadamy jedynie protokół, nie ma jeszcze zaleceń 
pokontrolnych. Jak tylko zostanie dostarczony, będzie opublikowany w Biuletynie Informacji 
Publicznej, tak jak juŜ umieszczony protokół. 
 
Artur Skalski  – jak organizowane są prace nad zmianą statutu.  
 
Pani Radczyni Prawna Małgorzata Filbrand – moŜna powołać komisję lub scedować  
opracowanie zmian i przygotowanie projektu nowego statutu gminy na urząd. ZaleŜy to od 
Państwa Radnych. 
 
Ad. 12) Wiceprzewodniczący zamknął IV sesję. – g. 18:15 
 

 Protokół sporządziła:  Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
 Joanna Chabowska Artur Skalski 

 


